
 

PROTOKÓŁ  Nr  XXIX/2013 
z obrad sesji Rady Miejskiej 

odbytych w dniu 23 kwietnia  2013r. 
 

Ad. 1.  W Sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o 
godz. 1000 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu – Danuta Warszawska dokonała 
otwarcia obrad XXIX sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych, zaproszonych gości:  
Burmistrza Chodcza – Kazimierza Sawińskiego, Sekretarza M i G Chodecz – Benedykta 
Nowakowskiego, Skarbnika Miasta i Gminy P. Danutę Nowakowską , kierowników jednostek 
budżetowych, kierowników zakładów pracy, sołtysów oraz pozostałe osoby obecne na sali. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 12 radnych na 
stan 15 radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do 
podejmowania uchwał. Na sali obrad nie jest obecna radna Anna Twardowska, radny 
Wiesław Pietrzak i radny Bohdan Kluzik. Przewodnicząca Rady Miejskiej przeszła do 
następnego punktu porządku obrad – przedstawiła proponowany porządek obrad sesji jak 
niżej. 
 
Proponowany  porządek  obrad: 

 
1. Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przyjęcie porządku obrad, 
- przyjęcie protokołu z  XXVIII sesji Rady Miejskiej, 

2.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
- przedłożenie informacji przez  Burmistrza, 
- dyskusja, 

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 
       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych     
           wniosków z posiedzeń Komisji, 
       -  dyskusja, 
4.    Uchwała w sprawie Regulaminu  utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i 
Gminy Chodecz. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie -  P. Robert Drzewiecki, 
       - opinia Komisji  stałych Rady, 
       -  dyskusja, 
       - podjęcie uchwały, 
6.  Uchwała w sprawie  terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P. Robert Drzewiecki, 
       -  opinia Komisji  stałych Rady, 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały,  
7.  Uchwała w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P. Robert Drzewiecki, 



       -  opinia Komisji  stałych Rady, 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały,   
 8.   Uchwała w sprawie  szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P. Robert Drzewiecki, 
       -  opinia Komisji  stałych Rady, 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały,   
9.   Uchwała w sprawie  określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie  
Miasta i Gminy Chodecz. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P. Robert Drzewiecki,                            
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały,  
12.  Interpelacje i  zapytania radnych. 
13.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
14.  Zakończenie obrad sesji. 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej pani Danuta Warszawska poinformowała, że na sali  
jest 12 radnych. Poddała pod głosowanie przedstawiony porządek obrad sesji.  Za przyjęciem 
proponowanego porządku obrad głosowało  12 radnych, przeciwnych nie było, 
wstrzymujących się również nie było. Porządek obrad XXIX sesji został przyjęty 12 głosami za.  
Przewodnicząca Rady przekazała, iż protokoły z obrad poprzedniej sesji zostały sporządzone, 
były  przedłożone do wglądu, każdy z zainteresowanych miał możliwość zapoznania się z  
protokołem w Biurze Rady. Protokół został poddane pod głosowanie. Za przyjęciem 
protokołu z poprzedniej sesji  głosowało – 12 radnych, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęte 12 głosami za.  
 
Ad. 2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głosu Burmistrzowi Chodcza. 
 
Burmistrz Chodcza – Kazimierz Sawiński przedłożył sprawozdanie z działalności między 
sesjami.  
Treść sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
Radni nie podnosili dyskusji co do powyższego punktu. 
 
Ad. 3. Sprawozdania o odbytych posiedzeniach Komisji Miejskiej w okresie międzysesyjnym – 
Przewodniczący Komisji.  
Przewodnicząca Danuta Warszawska poprosiła przewodniczących stałych Komisji Rady 
Miejskiej o przedłożenie sprawozdań z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym.  
 



Przewodniczący Komisji Rady Miejskiej przedłożyli sprawozdania z odbytych posiedzeń jak 
niżej: 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Arkadiusz Koza – przekazał iż Komisja odbyła trzy 
posiedzenia, pierwsze  posiedzenie odbyło się w dniu 8 kwietnia br. było wspólne 
posiedzenie z pozostałymi Komisjami, głównym tematem było omówienie projektów uchwał 
dotyczących tzw. uchwał śmieciowych – utrzymania czystości na terenie Miasta i Gminy 
Chodecz, następnego dnia było również wspólne posiedzenie komisji poświecone wydatkom 
w oświacie , przedstawienie wyników audytu. Omawiano również sprawę modernizacji drogi 
Szczerkowo-Kowal, ewentualnych uwag co do projektu, jak również przebudowa  ulicy        
Al. Zwycięstwa  sprawa wprowadzenia parkingów co by nam ułatwiło poruszanie się na tej 
ulicy. Komisja wydała pozytywna opinię co do przebudowy ulicy Al. Zwycięstwa. Następne 
posiedzenie odbyło się 18 kwietnia br. na którym Komisja zaczęła analizować sprawozdanie z 
wykonania  budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2012 rok. Nadal jest na etapie analizowania. 
Wnioski były przekazane do Burmistrza . Ponadto na posiedzeniu omawiano sprawę 
oczyszczalni przydomowych , co boli Komisję od początku kadencji. Komisja wystąpi do 
burmistrza o udostępnienie kolejnych dokumentów. Ponadto przekazał Przewodniczący iż w 
dniu 21 marca był  wydelegowany na szkolenie z zakresu działalności Komisji Rewizyjnej , 
chodziło o postępowanie absolutoryjne. 
 
Przewodnicząca rady przekazała iż wnioski z ostatniego posiedzenia Komisji będą przekazane 
dla Burmistrza, na które odpowie na następnej sesji w dniu 26.04.2013r. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów radny Kazimierz Powietrzyński -  wskazał iż 
przekaże krótko, ponieważ szerzej w kwestii uchwał śmieciowych przekaże Przewodniczący 
Komisji Obywatelskiej.  Posiedzenia odbyły się w dniu 8 i 9 kwietnia br. to były wspólne 
posiedzenia. Dotyczyły utrzymania czystości i porządku na terenie miasta jak i gminy oraz 
dotyczyły audytu w oświacie. Następne posiedzenie 12.04.br. to posiedzenie z tematyką – 
propozycje zaciągnięcia kredytu konsolidacyjnego, zmiany do budżetu Miasta i Gminy 
Chodecz, na tym spotkaniu uczestniczyli mieszkańcy ulicy Al. Zwycięstwa oraz P. Wójt i 
Przewodniczący Gminy Choceń. Przewodniczący wskazał iż dziś nie będzie się zagłębiał, ale w 
piątek jest sesja i więcej zostanie  powiedziane na ten temat. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej radny Wiesław Feliniak  - wskazał 
iż Komisja Rolna i Inf. Tech. Uczestniczyła we wspólnym posiedzeniu Komisji dotyczące  
audytu w oświacie jak i uchwał śmieciowych. W dniu 9.04.br. poruszany był temat 
przebudowy ulicy Al. Zwycięstwa jak i drogi 269 Szczerkowo-Kowal. Więcej będzie omawiane 
na obradach sesji w dniu 26.04.br. Ponadto wskazał iż komisje Rady pozytywnie opiniują 
starania Rady i Burmistrza o  jak najszybszą przebudowę drogi wojewódzkiej. W dniu 26 
marca br. było robocze posiedzenie Komisji i dotyczyło głownie rozważenia pism jakie zostały 
skierowane do Komisji w sprawie bieżących napraw  dróg po okresie zimowym. Głownie 
dotyczyły dróg miejscowości Topielak i ul. Przemysłowej. Wnioski skierowano do Burmistrza 
głównie w sprawie przywrócenia przejezdności dróg w Soł. Brzyszewo po przeprowadzonej 
melioracji. Omawiano również sprawę powstałych ubytków w drogach gminnych po okresie 
zimowym. Jak również drogi powiatowe i wojewódzkie a w szczególności na terenie miasta. 
Co do ulicy Przemysłowej wskazała Komisja aby nawieść tą ulicę gruzem, dla utwardzenia tej 



nawierzchni. Po przeanalizowaniu wydatków na odśnieżanie będzie możliwe zorientować się 
jakie środki pozostały do wykorzystania na poprawienie nawierzchni tych dróg. 
Wnioski zostały skierowane do Burmistrza na które odpowiedź  zostanie udzielona na 
następne posiedzeniu sesji. 
Burmistrz wskazał  iż odpowiedzi zostaną udzielone na następnym posiedzeniu sesji. 
 
Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska Pan Jerzy Stempczyński  
Komisja odbywała się trzykrotnie w dniu  8 i 9  kwietnia br. gdzie  była omawiana sprawa 
audytu w oświacie a także omawiane sprawy związane z  projektami uchwał dotyczących  
utrzymania czystości  i porządku na terenie miasta i gminy Chodecz. W dniu 4.04.2013r. 
omówiono sprawy dotyczące głównie utrzymania czystości i projektów uchwał. Odbyło się 
również spotkanie z przedstawicielami OSP i KGW z terenu Chodcza odnośnie wnioski KGW 
w sprawie udostępnienia  obiektu straży dla KGW. Strażacy zajęli konkretne stanowisko w tej 
kwestii wskazując iż nie widzą możliwości dzielenia tego obiektu z KGW.  Komisja apelowała, 
aby  wspólnie poprzez działalność KGW i wspólną wolę zainteresowanych  wyodrębnić jedno 
pomieszczenie dla KGW w  obiekcie  Spółdzielni Światowid. Co do stawek odpłatności za 
śmieci selekcjonowane i nie selekcjonowane , Komisja przyjęła niższe stawki niż wskazał 
Burmistrz. Wprowadzono poprawki do projektów uchwał, pozostałe zapisy zostały przyjęte 
tak jak są.  Ustalono, iż  po okresie trzech , czterech miesięcy funkcjonowania uchwał 
przyjętych, zostanie wprowadzona analiza funkcjonowania tych uchwał.  Powrócić do sprawy 
zobaczyć gdzie są pewne nieprawidłowości.  Wówczas jeżeli nie będą odpowiadały można 
będzie wprowadzić poprawy do regulaminu bądź stawek opłat. Jeśli chodzi o pozostałe 
wnioski z posiedzeń komisji to wskazywano na uprzątnięcie terenów rekreacyjnych ze śmieci, 
nieczystości wysypywanych po rowach i lasach. Wskazano również na uruchomienie 
równiarki na drogach po okresie zimowym.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu radna Grażyna Wilińska  wskazała 
iż spotykała się dwa razy w okresie sprawozdawczym na wspólnych posiedzeniach. Na 
pierwszym posiedzeniu były omawiane sprawy z utrzymanie czystości i porządku w myśl 
przepisów nowej ustawy na terenie Miasta i Gminy Chodecz. Na drugim posiedzeniu w dniu 
9.04. br. były omawiane sprawy związane z wydatkami na oświatę. Była powołana osoba ds. 
kontroli wydatków na oświatę. O tę kontrolę sam osobiście poprosił Pan dyrektor SZPO w 
Chodczu P. Marek Kwieciński  gdyż nie zgadzał się z naszymi sugestiami ,że są zbyt duże 
koszty na oświatę . W związku z tym została powołana taka osoba. Zostało to nazwane 
„audyt”. Ale z tego co mówił P. Sekretarz to była  zwykła kontrola wydatków i celowość ich 
wydatkowania. Wynik  kontroli ma być zamieszczony na stronie internetowej ,każdy 
mieszkaniec Chodcza będzie mógł się zapoznać. Każde wyniki kontroli muszą być 
zamieszczone na stronie internetowej. Uwagi audytora jakie ostatecznie w podano to: 
- likwidacja szkół w Chodczu i Zalesiu, 
- zmiana w liczbach etatach dyrektorów, chodzi o liczbę godzin dyrektorskich, 
- zmniejszenie ilości wicedyrektorów, 
- zmiany zatrudnienia w administracji i obsłudze, 
- zmianę w liczbach pedagogów, psychologów, świetlicy i biblioteki, 
- proponuje również przekazanie szkół wiejskich stowarzyszeniom,  
- zastanowić się nad klasami sportowymi, terapeutycznymi i integracyjnymi, 
Nie oznacza to,  że ze wszystkim się zgadzamy, jako Rada. Jak się do tego ustosunkuje Pan 
Burmistrz to już niedługo będzie wiadomo, ponieważ do dnia 30 kwietnia musi być 



przedłożony  Burmistrzowi  arkusz  organizacyjny  placówek oświatowych na kolejny rok 
szkolny 2013/2014. Radni  od zwalniania i zatrudniania się odcinają ponieważ jest to w 
kompetencji dyrektora. Radni tylko ustalają  budżet dla placówek oświatowych. 
 
Dyskusja: 
 
Radny Koza Arkadiusz  zwrócił się  do Burmistrza  w sprawie pisma KGW o możliwość 
korzystania z  obiektu  OSP w Chodczu które było omawiane i na  ostatniej sesji i Pan 
odpowiedział , iż nie zna  jaki jest stan prawny nieruchomości OSP w Chodczu. Na komisji 
Obywatelskiej dowiedzieliśmy się że straże obiekty mają  w  trwałym zarządzie , od kiedy to 
jest tak. Jak to się stało. Bo z tego co wiem stało się to w styczniu tego roku bądź lutym.  To 
na jakiej podstawie prawnej pobierali opłatę za wynajem  w latach ubiegłych. 
 
Burmistrz Chodcza odpowiedział iż stan prawny musiał być wyjaśnione , ponieważ było to 
potrzebne do LGD „LIDER”. Obiekty zostały przekazane wszystkim strażom na terenie miasta 
i gminy w ich trwały zarząd . Stąd ten temat taki powstał. W zasadzie jak to powstało że 
poprzednio pobierano opłaty to trudno powiedzieć. Ale zostało już to uporządkowane. W 
miesiącu lutym straże składały wnioski do LIDERA i trzeba było podjąć kroki prawne i 
właściwie załatwić. Trzeba było to załatwić i przekazać w trwałe zarządzanie. 
 
Radny Szałański Jerzy wskazał iż co dotyczy nawożenia  dróg szlaką to zaszkodziło iż był 
mieszany z odpadami to  miało wpływ na jego jakość. Obecnie jest dość trudno, bo jeżeli nie 
będzie  możliwości nawiezienia szlaką to innymi będzie trudno.  Wiadomym jest , że żużel 
jest trudny do jego użytkowania. 
 
Burmistrz wskazał iż nawożenie dróg żużlem nie daje żadnej gwarancji ich naprawy, poza tym 
obecnie jest nie dopuszczany do jego wykorzystywania na drogi. 
 
Przewodnicząca rady powiedziała iż co do drogi w miejscowości Topielak, trzeba  nawiezienie 
tej drogi wykonać z gruzu, natomiast  żużlem  jest to niemożliwe. Przy naprawie tej drogi 
która była teraz wykonywana były wywiezione śmieci, co wpłynęło na interwencję i ich 
pozbieranie. 
Dyskusja zamknięta. 
 
Ad.  4.    Uchwała w sprawie Regulaminu  utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i 
Gminy Chodecz. 
- przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie – P. Robert Drzewiecki, 
- opinie Komisji stałych Rady: 
 
Wypowiedział się przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska p. Jerzy 
Stempczyński. Przedstawił ile osób występuje w naszej gminie a ile faktycznie powinno 
płacić. Stawka 7zł za odpady segregowane ma zmobilizować ludzi do segregacji. Po około 3-4 
miesiącach należy wrócić do tematu i przeanalizować jak to funkcjonuje. Będą drukowane i 
roznoszone ulotki, informacje aby każdy mógł na spokojnie zapoznać się z tym tematem w 
domu. Jeśli chodzi o firmę, która będzie obsługiwała nasz rejon to zostanie ona wyłoniona w 
przetargu. Aby nie tworzyć nowych etatów i przede wszystkim utrzymać Zakład Gospodarki 
Komunalnej byśmy chcieli żeby to pracownicy tego zakładu może w porozumieniu z firmą, 



która wygra pomagali jej to obsługiwać. I chcielibyśmy ułatwić mieszkańcom nabywanie 
pojemników do segregacji bo minimum 3 pojemniki trzeba będzie mieć. Cena nie jest 
wygórowana, musimy się liczyć z tym, że jeżeli nie wszyscy będą płacić to wtedy cena 
wzrośnie. A lepiej byłoby abyśmy wspólnymi siłami podołali temu zadaniu. Ten nasz rejon to 
jest nasz wspólny dom i zadbajmy o to aby jakoś to wyglądało, nie zaśmiecajmy go. To nie 
jest nasz wymysł ale odgórny i musimy się do niego dostosować. Opinia Komisji jest 
pozytywna.  
 
- otwarcie dyskusji: 
Pan Banasiak przedstawił jak stawki wyglądają w gminie Dąbrowice, Ostrowy i Łanięta 
Kutnowskie i uważa, że u nas w porównaniu z tamtymi jest naprawdę drogo i dlaczego tak a 
nie inaczej jest ustalone. 
Pan Robert Drzewiecki odpowiedział, że opłata śmieciowa musi uwzględniać wszystkie 
czynniki. Oczywiście można byłoby ustalić nawet 2 zł ale dopiero po przetargu będziemy 
wiedzieli jakie koszty trzeba będzie ponieść, na razie tego nie wiemy. Odpady nie będą mogły 
już trafiać do naszego składowiska i koszty się automatycznie podnoszą z tego tytułu. 
Również koszt transportu do tego dochodzi. W dużo lepszej sytuacji są gminy, które maja 
bliżej do składowiska odpadów. A tak naprawdę nie wiemy jaka będzie faktycznie ilość 
odpadów odbieranych. Dopiero po kilku miesiącach będzie wiadomo jakie będziemy ponosić 
koszty. W wariancie optymistycznym może będziemy mogli obniżyć opłaty ale trzeba też 
liczyć się z podniesieniem kwoty, tego na dzień dzisiejszy nie jesteśmy w stanie powiedzieć.  
Za nie przestrzeganie przepisów na gminę będą nakładane kary i musieliśmy to też 
uwzględnić. Po uchwaleniu automatycznie zaczną być roznoszone ulotki aby każdy 
mieszkaniec wiedział co i na jakiej podstawie jest ustalone.  
 
Pan Grzybowski zwrócił uwagę , że nasza gmina jest bardzo rozległa, gospodarstwo od 
gospodarstwa jest położone w dość dużej odległości. Należy też pamiętać o zimie w trakcie 
której występuje problem z dojazdem i ciężkie samochody mogą nie wszędzie wjechać.  
 
    - zamknięcie dyskusji, 
 
    - odczytanie projektu uchwały, 
 
     - podjęcie uchwały: 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, sprzeciwiło się – 0, wstrzymujących się- 0. 
Uchwała została przyjęta 12 głosami za.  
 
6.  Uchwała w sprawie  terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 
 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P. Robert Drzewiecki 
Opłata będzie uiszczana do 15stego każdego dnia za miesiąc poprzedni. 
 
       -  opinia Komisji  stałych Rady: 
Opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, pan Stempczyński zwrócił się do 
rolników żeby mieli na uwadze fakt, że kto nie będzie płacił to może mieć problem z 
dopłatami.   



 
       -  dyskusja: 
Pani Dorota Czerniak opowiedziała zasłyszaną audycję z radia na temat śmieci.  
Pan Jerzy Stempczyński powiedział, że takie są przepisy unijne, wielokrotnie się z nimi nie 
zgadzamy ale co mamy zrobić.  
Pan Robert Drzewiecki zauważył, że głównie chodzi też o mentalność naszego 
społeczeństwa. W niektórych krajach jest nie do pomyślenia aby wyrzucić papierek na ulice a 
u nas każdy wie jak to wygląda, wystarczy się przejść np.  zejściem na plażę aby zauważyć co 
sami robimy naszemu społeczeństwu. 
  
      - zamknięcie dyskusji, 
 
       - odczytanie projektu uchwały, 
 
       -  podjęcie uchwały: 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał. 
Uchwała została przyjęta 12 głosami za. 
 
7.  Uchwała w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P. Robert Drzewiecki 
Przyjęliśmy, że najlepszą metodą dla naszej gminy będzie opłata miesięczna od jednego 
mieszkańca 7 zł za odpady segregowane i 14 zł za odpady niesegregowane. 
 
       -  opinia Komisji  stałych Rady: 
Opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska jak przestawił pan Stempczyński jest 
pozytywna. 
 
       -  dyskusja: 
Pan Jerzy Szałański wypowiedział się na temat systemu unijnego a także polskiego. Podnosi, 
że nasz rząd robi wszystko pod siebie i swoich ludzi. Nie mamy gospodarza, który by dbał o 
polskie państwo i społeczeństwo. A stawka uchwalona przez nasza gminę jest naprawdę 
krzywdząca dla ludzi, 6 zł i 10 zł byłoby bardziej odpowiednie.  
 
Pan Stempczyński odpowiada, że szanować zdanie wszystkim uchwalono taka stawkę jaka 
jest. 
 
Pani Grażyna Wilińska przyznała, że choć nie było jej na pracach komisji gdy uchwalano 
stawkę ale są one oparte o jakieś wyliczenia a nie wzięte na chybił trafił. Chyba mamy 
wyliczenia finansowe i na ich podstawie było to wszystko ustalone? 
 
Pan Powietrzyński tłumaczy, że te stawki i ta cała ustawa jest tak naprawdę robiona w 
ciemno. Gminy nie wiedzą nic, zakłada się ogólnie, że człowiek wyprodukuje określoną ilość 
śmieci. Stawka wyliczona przez urząd to było 12 zł, obniżyliśmy to do 7 zł w przypadku 
odpadów segregowanych. U nas trzeba przyznać wszystko co można spalić jest palone, nasza 
gmina jest biedna a tona węgla kosztuje 800 zł co dla wielu ludzi jest nieosiągalna kwotą. Po 



trzech miesiącach zobaczymy jak to funkcjonuje i wtedy możemy mówić ile zł jest zasadne. 
Ta dyskusja do niczego teraz nie doprowadzi, te stawki są realne a jak będzie potem to 
dopiero się okaże.  
Pan Drzewiecki przybliżył kalkulację. Uwzględniono liczbę mieszkańców jak również ilości 
odpadów średnio wytwarzanych na mieszkańca według danych GUS. Musieliśmy także 
ustalić stawki jakie teraz obowiązują na Machnaczu i przybliżone koszty transportu, które nie 
da się ukryć będą ogromne ze względu rozmieszenie terenu gminy. Ale dopiero po okresie 
całego roku będzie wiadomo jak te wydatki będą się kształtowały. Duże znaczenie ma tutaj 
kwestia popiołu i miejmy na uwadze ile on waży i ile go produkujemy. 
Za przyjęciem propozycji pana Szałańskiego była1 osoba, przeciw 4, wstrzymało się 7 osób. 
Wniosek nie został przyjęty. 
 
Działkowicz poruszył kwestię jak to wygląda na działkach. Zbliża się majówka i wielu ludzi 
przyjedzie już na swoje działki.  
 
Pan Drzewiecki odpowiada, że właściciele tych nieruchomości nie wchodzą  w ten system 
gminny tylko sami musza podpisać umowy z dowolną firmą na wywóz nieczystości. W 
praktyce będzie to wyglądało tak, że z pośród listy działkowicze wybierają dowolną firmę.  
 
Działkowicz zauważa, że jeśli każdy sam będzie wybierał firmę to w większości nie będzie to 
przestrzegane i śmieci będzie jeszcze więcej. A firma nie będzie przyjeżdżała do jednej osoby. 
Lepiej by było gdyby opłatę za śmieci umieścić podatku a gmina sama by regulowała z 
Komunalką ile pieniędzy idzie na odbiór śmieci.  
 
Pan Stempczyński tłumaczy, że jeżeli obniżymy teraz stawkę to gminy nie będzie stać już na 
nic więcej, nie będzie dróg, parkingów, niczego.  
 
Pan Przewodnicząca zwraca uwagę, że gdy firma wystawi nam rachunek to gmina będzie 
musiała to zapłacić a z czego zapłaci? Musiałaby wziąć kredyt. Wszyscy musimy się postarać 
żeby wspólnymi siłami płacić. Mamy podatki rolne jeszcze podnieść? Takich mamy 
ustawodawców, my tego sami nie wymyśliliśmy. Trzeba się postawić w sytuacji radnych i 
gminy. 
 
       -  podjęcie uchwały: 
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 1 przeciw, nikt się nie wstrzymał. Uchwała 
została przyjęta 11 głosami za.  
 
8.   Uchwała w sprawie  szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P. Robert Drzewiecki 
Większość zapisów w niej zawartych znalazło się w regulaminie.   
 
       -  opinia Komisji  stałych Rady: 
Opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska jest pozytywna. 
 



       -  dyskusja: 
Czy dla rencistów nie można uchwalić mniejszych stawek? 
 
Pan Drzewiecki odpowiedział, że właśnie ustalając stawkę od osoby kierowaliśmy się 
interesem również osób na rencie. Niektóre gminy uchwaliły stawki od gospodarstwa 
niezależnie od osób w nim zamieszkujących, ustaliliśmy, że byłoby to krzywdzące dla 
emerytów i rencistów. Ustawa natomiast zabrania różnicowania i zwolnienia podmiotowe, 
wszystkich musimy traktować jednakowo.  
       - zamknięcie dyskusji, 
 
      - odczytanie projektu uchwały, 
 
       -  podjęcie uchwały: 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, przeciw nie ma, wstrzymujących się nie ma. 
Uchwała została podjęta 12 głosami za.  
 
Pan Powietrzyński odpowiada panu sołtysowi Banasiak, ze w gminie Ostrowy gdzie opłaty 
wynoszą odpowiednio 5zł za segregowane i 10 za niesegregowane do wysypiska jest 10km. 
Zrzut popiołu jest osobisty, każdy musi tam go zawieść. My mamy 35km i trzeba wziąć to pod 
uwagę.  
 
9.   Uchwała w sprawie  określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie  
Miasta i Gminy Chodecz. 
 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P. Robert Drzewiecki 
Oprócz uchwały dotyczącej stawki dla mieszkańców jest bardzo ważna deklaracja. Od tego co 
wpiszemy w deklaracji i czy ją złożymy będzie zależała ewentualna możliwość obniżenia bądź 
podwyższenia opłaty. Każdy właściciel nieruchomości jest zobowiązany do złożenia deklaracji 
ile faktycznie osób zamieszkuje dana nieruchomość. Od tych oświadczeń będziemy wiedzieć 
na jakie wpływu może liczyć Urząd z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami. Nie 
złożenie deklaracji powoduje, że Burmistrz zgodnie z przepisami tej ustawy wystawia decyzję 
zamiast tej osoby co wiąże się z cała procedurą administracyjną i kolejnymi kosztami. Kolejną 
kwestią jest kwestia uczciwości w wypełnianiu tej deklaracji ponieważ może się okazać, że 
mamy nie 6tys. mieszkańców a na podstawie deklaracji okaże się, że gmina liczy 2 lub 3 tys. 
mieszkańców. Tutaj liczymy na pomoc sołtysów w dostarczaniu deklaracji bo nie wszyscy 
będą mieli dostęp do niej np. w formie elektronicznej. A sołtysi znają mieszkańców i będą 
wiedzieli jak i do kogo dotrzeć.  
 
       - opinia Komisji stałych Rady: 
       - Komisja Obywatelska opiniuje pozytywnie, 
                  
       -  dyskusja: 
Pani Dorota Czerniak pyta co w sytuacji gdy będzie roznosić deklaracje a ktoś nie będzie 
chciał jej otworzyć drzwi, nawet kilkakrotnie, co ma zrobić? 
 
Następne pytanie jakie są zasady w przypadku budynków wielorodzinnych. 



Pan Drzewiecki odpowiada, że w przypadku budynków wielorodzinnych deklaracje zbiorcze 
składa zarządca, spółdzielnia.  
 
Pan sołtys z Mstowa pyta o termin składania tych deklaracji. 
 
Pan Drzewiecki odpowiada, ze do końca maja muszą deklaracje wpłynąć do Urzędu.  
 
Kolejne pytanie czy złożenie deklaracji może być automatycznie wycofaniem z poprzedniej 
umowy na wywóz odpadów.  
 
Pan Drzewiecki tłumaczy, że na naszym terenie nie było żadnej innej firmy odpowiedzialnej 
za wywóz odpadów niż Zakład Gospodarki Komunalnej. Z dniem 1 lipca wszystkie 
dotychczasowe umowy wygasają.  
 
Pani Dorota Czerniak pyta się kto będzie sprzątał targowisko. 
 
Pan Drzewiecki odpowiada, że targowisko jako nieruchomość niezamieszkała, zarządca 
będzie podpisywał umowę z wybraną firmą. Tak samo jeśli chodzi o parafię.  
 
Pan Szałański zarzuca czemu Komunalka nadal nie może odbierać odpadów.  
 
Pan Grzybowski odpowiada, że niestety w kwestii wywozu Komunalka nie może nic zdziałać. 
Ustawodawca nas całkowicie wykluczył. Musielibyśmy posiadać 5 jednostek wywozowych 
czyli 5 śmieciarek.  
 
         - zamknięcie dyskusji, 
 
       - odczytanie projektu uchwały, 
 
       -  podjęcie uchwały: 
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych ( pani radna Grażyna Wilińska wyszła w 
ważnych sprawach służbowych) , sprzeciwu nie ma, wstrzymujących się nie ma.  Uchwała 
została przyjęta 11 głosami za.  
 
12.  Interpelacje i  zapytania radnych. 
 
Pan Powietrzyński zauważa, że ustawa wchodzi w życie od 1 lipca a zaraz mamy maj, długi 
weekend i nad każdym jeziorem są już starty śmieci, czy tak będzie aż do 30 czerwca.  
Drugim pytaniem jest co ze sklepami, działalnościami, czy da radę się na tym zapanować 
żeby te śmieci nie były rozrzucane po rowach bo na dzień dzisiejszy nikt nic nie wie.  
 
 Pan Grzybowski odpowiada, że do 30 czerwca Zakład będzie odbierał śmieci. Jeśli chodzi o 
działkowiczów i pojemniki przy drogach nad jeziora to wiele razy odbierało się tam śmieci 
praktycznie charytatywnie, ściągalność opłat czasami wymagała interwencji policji. Wiele 
Komisji próbowało coś z tym zrobić. Problem pojawiający się najczęściej to miejsce 
usytuowania pojemników, działkowicz nie pozwalał, rolnik nie pozwalał, wiele pojemników 
zostało zlikwidowanych. Dobrym pomysłem byłoby nałożenie opłat w podatkach.  



 
Pan Drzewiecki jeszcze raz powtarza, że ustawa mówi o podpisaniu umowy z dowolną firmą 
przez działkowiczów, zakłady, sklepy, przedsiębiorstwa.  
 
Pan Powietrzyński pyta się o nadzór. 
 
Pan Drzewiecki odpowiada, że ustawa przewiduje wiele sankcji karnych. Egzekucja jest 
możliwa ze wszystkiego oprócz nieruchomości. Konkretnie trwają dyskusje na terenie kraju, 
pracujemy nad tym. 
 
Pani Ewa Kwiatkowska pyta jak będzie przebiegała kapania informacyjna. 
 
Pan Burmistrz odpowiada, że kampania będzie w formie ulotek, informacji. 
 
Pan Drzewiecki dopowiada, że na stronie gminy są wszelkie informacje. 
 
Pani Przewodnicząca proponuje spotkania z mieszkańcami wsi, na których pan Drzewiecki 
lub pan Burmistrz mogliby wyjaśnić wszelkie wątpliwości. 
 
Pan Arkadiusz Koza pyta jak będzie wyglądała sprawa z działkowiczami, jak od nich 
sprawdzać, egzekwować, nadzorować czy oni mają podpisane umowy. Na niektóre działki nie 
można wjechać dużym samochodem i co wtedy. 
 
Pan Drzewiecki przypomina, że wiele razy wspominał o utworzeniu straży gminnej bo innej 
możliwości chyba nie ma. 
 
Pan Grzybowski uświadamia, że działkowicze produkują 40% odpadów całej gminy i 
naprawdę będzie z tym problem.  
 
13.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 
Pisma, które wpłynęły do Rady: 
- od p. Zbigniewa Banasiak który zwraca się z prośbą do Przewodniczącej Rady o szybką 
reakcję naprawy drogi dojazdowej do gospodarstwa, pismo zostało skierowane do Komisji 
Rolnej i do pana Burmistrza, 
- do informacji od państwa Wójcik w związku z wypowiedzeniem umowy najmu lokalu od 
odstąpienia od tego zamiaru, skierowane do ZGK,  
- od SZPO w Chodczu do informacji sprostowanie do pisma z dnia 25.03.2013r. , 
- od mieszkańców wsi Topielak, którzy zwracają się o naprawę drogi, skierowano do Komisji 
Rolnej, 
- dzieci wsi Chodeczek również skierowały pismo dotyczące naprawy drogi Topielak, 
skierowane do Komisji Rolnej i do pana Burmistrza, 
- do Burmistrza i do Rady zostało skierowane pismo od pani Marzeny Lenc, sołtysa sołectwa 
Zalesie z prośbą o nawożenie drogi łączącej wsie, skierowane do Komisji Rolnej, 
- do pana Burmistrza i do Rady  mieszkańcy wsi Sławęckie Góry również proszą o nawożenie 
drogi żużlem, skierowane do Komisji Rolnej. 
 



Pytanie do pana Grzybowskiego od kiedy będzie jeździć równiarka po drogach. 
 
Pan Grzybowski odpowiada, że równiarka już jest w terenie, będzie jeździć a za nią brony i 
będą starać się wyrównywać drogi po kolei.  
 
Sołtys proponuje aby w każdej wsi zrobić zebranie aby ludzie mogli się czegoś dowiedzieć. 
 
Mieszkanka ulicy przemysłowej dziękuje, że gruz został przywieziony ale zwraca uwagę, że 
ludzie go rozładowujący nie byli kontrolowani i mogliby działać szybciej i sprawniej.  
 
Pani Grażyna Wilińska zaprosiła wszystkich na majówkę, która odbędzie się 3go maja w 
Chodczu. Organizatorami jest Samorząd Mieszkańców i Bractwo Miłośników Ziemi 
Chodeckiej. 
 
Pan Szałański powrócił do tematu przebudowy ulicy Alei Zwycięstwa. 
 
 Pan Stempczyński opowiada o czterech wariantach: albo będzie obcięte z jednej strony na 
miejsca parkingowe, albo będzie droga jednokierunkowa, w grę wchodzi również mniej 
realny zakaz po półtora metra lub ten materiał wykorzystujemy przy cmentarzu 
ewangelickim i tam robimy piękny parking.   
 
14.  Zakończenie obrad sesji. 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 
 


